
 

  
Bruselj, 26. april 2023 

Spoštovani, 
 
v nadaljevanju vam pošiljamo izjavo evropske poslanke Irene Joveve (Renew Europe/Svoboda) o 
reformi farmacevtske zakonodaje. 

Evropska poslanka Irena Joveva (Renew Europe/Svoboda), podpredsednica pododbora za javno 
zdravje, pozdravlja reformo farmacevtske zakonodaje, ki jo je danes predstavila komisarka za zdravje 
Stella Kyriakides, a hkrati poudarja, da bo reforma – in s tem reševanje obstoječih težav na področju 
farmacije – učinkovito zgolj ob ustrezni implementaciji. Poslanka posebej izpostavlja tudi, da je 
področje farmacevtske zakonodaje tesno povezano z zagotavljanjem javnega zdravja, ki enakomerno 
zadeva vse evropske državljan(k)e in bi zato morale države članice svoje pristojnosti na tem področju 
prenesti na raven Unije. Nadalje verjame, da mora farmacevtska zakonodaja v ospredje postaviti ljudi 
in jim zagotoviti ustrezen dostop do cenovno ugodnih ter inovativnih zdravil: 

''O reformi farmacevtske zakonodaje govorimo že od leta 2020, ko jo je v svojem govoru o stanju v 
Uniji napovedala predsednica Evropske komisije Ursula von der Leyen. Danes je bil paket končno 
predstavljen. Mnogi ocenjujejo, da je zaradi velikega pomanjkanja zdravil, s katerim se Unija sooča od 
decembra lani, predstavitev predloga prišla ob ravno pravem času. Sama menim, da je prišla prepozno. 
S pomanjkanjem zdravil in neenakomernim dostopom se države članice soočajo že najmanj osem let, 
zato bi to reformo potrebovali že zdavnaj. Kljub temu predlog pozdravljam, saj Evropa resnično 
potrebuje dolgotrajne rešitve čezmejnih groženj zdravju, pri čemer morajo biti državljanke in državljani 
postavljeni v središče zdravstvenega procesa, tudi z zagotavljanjem enakomernega dostopa do zdravil 
vsem, brez diskriminacije. Izjemno pomemben del predloga je tudi večja preglednost financiranja 
raziskav in inovacij iz javnega denarja, spodbujanje razvoja zdravil za otroke in redke bolezni ter 
krepitev upravljanja dobavnih verig zdravil. Vsi ti predlogi ukrepov so dobri, toda potrebujemo več. 
Potrebujemo ustrezne ukrepe za omejevanje in preglednost cen zdravil, potrebujemo vzpostavljen 
mehanizem skupnega naročanja zdravil tudi izven kriznih razmer in pandemij, potrebujemo ustrezen 
način zbiranja podatkov za ustrezno sledenje porabi zdravil in potrebujemo lastno proizvodnjo znotraj 
Unije, da bomo pri zagotavljanju zdravja samozadostni.'' 

Za kakršnekoli dodatne informacije ali izjave evropske poslanke smo vam na voljo. 
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